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Gustav Johansson (M) 
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Jimmy Lindgren (S) 

Åsa Öckerman (MP), t.o.m. §19 kl 19 

Sarah Johansson (MP) 

 
 

Tjänstgörande ersättare  

Ellinor Fornebrant (M), Kristina 

Öberg (S), Hanna Jokio (S), Daniel 
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Ellinor Fornebrant (M) 

Joakim Gräns (M) 

Mohamoud M. Enow 

(M) 
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Tjänstemän 
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Eskils § 21-24, vik. avdelningschef, Ulrika Dahnell, § 21-24 
 

Personalföreträdare 

Yvonne Enehall, Kommunal, Bo Samuelsson TCO 
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Sekreterare 
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Ordförande 

 

Vice ordförande 

Anders Hellström (M)                 Rosa Lundmark (V) 

  

  



 

ENSKEDE-ÅRSTA-VANTÖRS  
STADSDELSNÄMND 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

20 MARS 2014 
NR 3/2014 

BLAD 2 
 

 

 Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Ordföranden Anders Hellström (M) och vice ordföranden Rosa 

Lundmark (V) utsågs att justera dagens protokoll. Ordföranden 

meddelade att justering sker onsdag den 26 mars 2014.  
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§ 2  
Godkännande av dagordning 

Den utsända dagordningen godkändes med följande justeringar: 

- Ärende 12 behandlas före ärende 11 och båda med omedelbar 

justering  

- Ärende 28 utgår 
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§ 3   

Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll från nämndens sammanträde den 6 februari anmäldes 

justerat den 12 februari 2014. Protokollet läggs till handlingarna. 
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§ 4   

En organisation som medför gemenskap – svar på  
medborgarförslag 

Beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på 

medborgarförslag. 
 

 

Ärendet 

Ett medborgarförslag har inkommit till nämnden där förslagsställaren 

föreslår att stadsdelsnämnden ska ta initiativ till en organisation med 

olika aktiviteter för ungdomar till missbrukande föräldrar eller 

föräldrar som har psykiska svårigheter.  
 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 5 februari 2014. 

Dnr 788-2013-1.2.4.  
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Åsa Öckerman m.fl. (MP): 

”Det är bra att förvaltningen lyfter de verksamheter som finns i 

dagsläget. Alla barn och unga har dock inte samma förutsättningar att 

förflytta sig i stockholmsområdet, till exempel för att ta sig till de 

aktiviteter och mötesplatser för ungdomar som finns i Kulturhuset 

med Lava. Alla känner heller inte till dem. 

Därför önskar vi att förvaltningen arbetar mer för att nå ut med 

information om verksamheter till barn och unga som har en socialt 

rörig hemsituation. Barn och unga med föräldrar med missbruks- eller 

psykiska problem är en bred grupp som finns inom alla nivåer i 

samhället. Problematiken kan visa sig på olika sätt. För att nå denna 

målgrupp så bör man informera om de verksamheter som finns med 

ett bredare syn på mottagarna. 

Viktigt vore också att fritidsgården i Hagsätra som nu i många år 

huserat i en liten tillfällig lokal, äntligen skulle få den större nya 

lokalen som planerats, men stoppats och fördröjts. Där skulle kunna få 

plats med fler aktiviteter av typen som efterfrågas i 

medborgarförslaget.” 
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§ 5   

Förskolan paviljongen vid Sturebyskolan - svar på 

medborgarförslag 

 

 

Beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på 

medborgarförslaget. 
 

Ärendet 

Nämnden har tagit emot ett medborgarförslag om upprustning av 

gården vid förskolan Paviljongen. Förslagsställaren påtalar att gården 

efter två år ännu inte är färdigställd.  
 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 27 februari 2014. 

Dnr 1.2.4.-762/2013 
 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 
Särskilt uttalande 

 

Rosa Lundmark (V) och Jimmy Lindgren m.fl. (S): 

 

”Mot bakgrund av att Stockholm stad under många års tid har gått 

med miljardöverskott finner vi det mer än anmärkningsvärt, att gården 

vid förskolan Paviljongen inte har kunnat åtgärdas under mer än två 

års tid. För en sådan försening fordras mer än ett beklagande – det 

fordras en ursäkt. I synnerhet när konsekvenserna blir att barnen blir 

utan lekmaterial på gården i två år. 

Vi har blivit informerade om, att stadsledningskontoret stoppar 

investeringar som dessa, om kostnaden överstiger 30 000 kr per barn 

vid den aktuella förskolan. Men, sett till stadens ekonomiska överskott 

ter det sig extra märkligt, att det inte har varit möjligt att kringgå det 

hindret. Det måste finnas undantag, utifrån vilka värden som står på 

spel. En prövning utifrån barnkonventionen borde ha gjorts av staden 

centralt, och lett till att kostnaden accepterades.” 
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Åsa Öckerman m.fl. (MP): 

 

”Vi anser det inte acceptabelt att barnen på förskolan Paviljongen fått 

vänta i två år på den förskolegård de blivit lovade och som nämnden 

beslutat om. Två år är en mycket lång tid i ett barns liv och kan ha en 

betydande inverkan på deras utveckling. Om de riktlinjer som SLK 

har avseende byggkostnad innebär att man inte har råd att skapa 

godtagbara förskolegårdar måste de genast ses över eller göras mer 

flexibla så att man kan se till det enskilda projektets förutsättningar. 

Någon form av lekutrustning och stimulans i utemiljön bör alla barn i 

Stockholm ha tillgång till och det kan inte vara beroende av årets 

budget.” 
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§ 6   

Månadsrapport för februari 2014   

 
Beslut 

Nämnden godkänner föreliggande rapport.  
 

 

 

Ärendet 

Prognosen per februari visar för hela nämndens verksamhetsområde 

en budget i balans efter resultatöverföringar. Före resultatöverföringar 

prognostiseras ett överskott om 1,0 miljoner kronor. Underskott 

beräknas inom stöd och service till personer med funktionsnedsättning 

och äldreomsorg. Överskott redovisas inom förskola, fritid och 

administration. 
 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 13 mars 2014. 

Dnr 111-2014-1.2.1. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

 

Rosa Lundmark (V) och Jimmy Lindgren m.fl. (S): 

 

”Förvaltningen bedömer att budgeten är i balans. Prognosen bygger 

bland annat på att flera kostsamma placeringar för barn och unga 

avslutas den närmaste tiden. Eftersom det handlar om komplexa 

sociala situationer måste förvaltningens fortsatta sociala insatser också 

vara kvalificerade. Det kan vara för optimistiskt att tro att alla 

kostsamma placeringar kan ersättas med billigare insatser. Nästan 

halva vårdbudgeten för barn och unga är också intecknad fast bara två 

månader har gått av året. Vi vill betona att placeringar aldrig får 

avslutas av budgetskäl, utan att det som är bäst för barnet eller den 

unga alltid ska råda. För att färre barn och unga ska behöva sociala 

insatser krävs ett uthålligt förebyggande arbete. Våra partier vill införa 

sociala investeringsfonder, som underlättar långsiktigt förebyggande 

insatser. 
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Underskottet 6,2 mnkr inom stöd och service för personer med 

funktionsnedsättning är ett strukturellt problem. Jämfört med samma 

period förra året är det tyvärr också något högre. Stadshusets budget 

för verksamhetsområdet är helt enkelt för snål. När enheterna arbetar 

under långvarig budgetpress blir arbetsmiljön tuff. Dessutom får 

förskolan och fritiden betala för underfinansieringen genom att 

tvingas hålla en buffert om 8 mnkr. Pengar som kunde ha använts till 

att betala löner som attraherar fler förskollärare och utbilda fler 

barnskötare. 

 

Äldreomsorgens underskott tyder på ett större behov av vård- och 

omsorgsboende än budgeten tillåter. Det får inte leda till en hårdare 

bedömning av ansökan om boende. När krafterna tryter måste de äldre 

snabbt kunna beviljas särskilt boende. När bedömningarna blir för 

hårda kommer alltfler att bo kvar hemma fast de är otrygga och allt 

fler vara så dåliga när de får ett beslut att de bara hinner bo en kortare 

tid i äldreboendet.” 
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§ 7   

Inrättande av förskolepaviljong, Svärdlångsvägen – 
inriktnings- och genomförandeärende   

Beslut 

Ärendet återremitteras med vad som anförs nedan: 

 

”Det är av stor vikt att man fortsätter ett aktivt arbete med att 

säkerställa tillgången på förskoleplatser inom stadsdelen Årsta. 

Samtidigt är vi övertygade om att alla genomförandeplaner måste vara 

tydligt analyserade, beskrivna och förankrade.  

 

Vi yrkar därför på att ärendet återremitteras med ett uppdrag att 

återkomma med en utförligare beskrivning av trafikfrågan med 

avseende på planering för gods- och persontrafik till och från den 

föreslagna förskolan. Även dispositions- och upplåtanderätt till 

berörda markområden behöver utredas och förankras närmare vad det 

gäller angörande trafik. Vi tror även att bullerfrågan behöver beaktas 

vad det gäller närboende. 

 

Parallellt med ett arbete om ovan nämnda frågor bör även alternativa 

platser för lokalisering av förskola utredas i syfte att hålla god 

framförhållning vad det gäller planering av förskolor i området.” 
 

 

Ärendet 

I syfte att uppfylla barnomsorgsgarantin och tillgodose barnantalet i 

Årsta på kort och lång sikt föreslår förvaltningens att en ny förskola 

inrättas på Svärdlångsvägen. Den nya förskolan kan komma att stå 

klar redan sommaren 2014.  
 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 3 mars 2014. 

Dnr: 2.6.-126/2014 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde först frågan om nämnden ska återremittera 

ärendet eller avgöra ärendet idag och fann att nämnden beslutat att 

återremittera ärendet. Därefter ställde ordföranden framställda förslag 

till beslut mot varandra och fann att nämnden beslutat enligt Anders 

Hellströms m.fl. (M) och Lena Klings (FP) förslag. 
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Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl. (M) och Lena Kling (FP) yrkade: 

”- att återremittera ärendet med vad som anförs nedan 

Det är av stor vikt att man fortsätter ett aktivt arbete med att 

säkerställa tillgången på förskoleplatser inom stadsdelen Årsta. 

Samtidigt är vi övertygade om att alla genomförandeplaner måste vara 

tydligt analyserade, beskrivna och förankrade.  

Vi yrkar därför på att ärendet återremitteras med ett uppdrag att 

återkomma med en utförligare beskrivning av trafikfrågan med 

avseende på planering för gods- och persontrafik till och från den 

föreslagna förskolan. Även dispositions- och upplåtanderätt till 

berörda markområden behöver utredas och förankras närmare vad det 

gäller angörande trafik. Vi tror även att bullerfrågan behöver beaktas 

vad det gäller närboende. 

Parallellt med ett arbete om ovan nämnda frågor bör även alternativa 

platser för lokalisering av förskola utredas i syfte att hålla god 

framförhållning vad det gäller planering av förskolor i området.” 

 

Vice ordförande Rosa Lundmark (V) och Jimmy Lindgren, m.fl. (S) 

yrkade bifall till förmån för det egna förslaget till beslut. 

 

Ledamoten Åsa Öckerman, m.fl. (MP) yrkade bifall till förmån för det 

egna förslaget till beslut.  

 
Reservationer 

 

Vice ordförande Rosa Lundmark (V) samt ledamöterna Jimmy 

Lindgren, Kristina Öberg och Hanna Jokio, alla (S) reserverade sig till 

förmån för det egna förslaget: 

”Förslag till beslut 

1. Nämnden går inte vidare med förslaget om förskolepavilong 

på Svärdlångsvägen 

2. Förvaltningen får i uppdrag att återkomma med en lämpligare 

plats för paviljongen. 

3. Dessutom vill vi framföra följande 

 

Förskolepavilong på Svärdlångsvägen olämpligt 

Allmänt är vägarna i Årsta smala och trånga. Vägarna strax intill 

tomten för den föreslagna förskolepaviljongen, Hummelvägen och en 

slinga av Svärdlångsvägen, är ännu trängre. Fram till den planerade 

paviljongen finns ingen bilväg. Dock gång- och cykelbanor. Detta har 

påtalats av de närboende. Att ta sig till paviljongen från 
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Hummelvägen med barn och barnvagn får betraktas som en bragd, 

och vintertid som direkt farligt. För man behöver ta sig över en 

bergknalle med en brant nivåskillnad på nästan fem meter. Bilaga 2 

ger intryck av att det bara handlar om två meter. Men vid närmre titt 

går nivåkurvorna från 16,5 meter till minst 21. 

 

Trånga ytor inne och ute 

Minst 7,5 kvadratmeter (kvm) för barn att vistas på inne är 

miljöförvaltningens rekommendation. När de ”tekniska ytorna” blir 

avräknade hamnar barnens inneyta under 7,5 kvm i förslaget. När det 

gäller lekytan ute är rekommendationen minst 30 kvm. Vid mindre yta 

blir barnen lätt passiva anser miljöförvaltningen. Den yttre ytan vid 

paviljongen är 12 kvm. 

 

Bra alternativ 

Bygg paviljongen vid fotbollsplanen i böjen av Svärdlångsvägen, 

föreslår de närboende. Ett bra förslag, tycker vi. Direkt intill och söder 

om bollplanen finns en yta på cirka 2500 kvm. På ena halvan ligger 

några grushögar på några kvm och lite ris på några fler kvm. Den 

andra delen är helt tom. Att ordna bra angöring torde gå utan större 

komplikationer. Ottsjövägen 15 är det ursprungliga förslaget. Också 

det är ett bättre förslag än paviljongen bakom Svärdlångsvägen. Om 

sedan ett provisorium får ett bygglov på 8 eller 10 år kan knappast få 

bli avgörande. Ett köp av Dellen 4 (Bränningevägen 32-34) kan om 

möjligt vara värt att pröva. Synd att staden inte passade på när Locum 

la ut denna fastighet till försäljning.” 

 

Ledamoten Åsa Öckerman (MP) och Sarah Johansson (MP) 

reserverade sig mot nämndens beslut och till förmån för det egna 

förslaget: 

”Förslag till beslut 

1. Att ärendet återremitteras till förvaltningen i syfte att 

utreda/svara på de frågor som inkommit från grannar avseende bl.a. 

tillfart och transporter. 

2. Att förvaltningen återkommer med en redovisning av möjliga 

alternativa placeringar.  

3. Att därutöver anföra: 

 

Miljöpartiet har tagit del av flera skrivelser från oroliga grannar i Brf 

Gesunden. Det som anförs gäller bl.a. att tillfarten till den planerade 

förskolan och rädslan att befintliga gångvägar kommer att tas i 

anspråk för leveranser, hämtning och lämning mm. samt avsaknad av 
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p-platser. Vidare anförs att området redan idag är bullerstört på grund 

av flera förskolor i området och att den parkmark på vilken 

paviljongen är tänkt att placeras är en välutnyttjad lekplats. Vi anser 

att frågorna som tas upp är så pass allvarliga att de förtjänar att 

utredas vidare innan nämnden fattar beslut i frågan.” 
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§ 8   

Bättre placering av planerad gruppbostad på Handelsvägen– 
svar på skrivelse från (V), (S), (MP) 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen. 

 

 
Ärendet 

Stadsdelsnämnden har efter skrivelse från (V), (S), (MP) uppdragit åt 

förvaltningen att besvara skrivelse om placering av den planerade 

gruppbostaden på Handelsvägen.  
 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutltåande 

daterat den 19 februari 2014. 

Dnr 79-2014-1.1. 

 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Rosa Lundmark (V), Jimmy Lindgren m fl. (S) och Åsa Öckerman 

m.fl. (MP): 

”Vi är glada för att AB Stockholmshem har tagit fram ett nytt bättre 

förslag för placering av gruppbostaden, som därmed räddar tre 

handikappanpassade lägenheter på Handelsvägen.  Det framkom på 

uppföljningsmötet den 11 mars. Att antalet handikapplägenheter inte 

minskar är av stor vikt eftersom utförsäljningen av allmännyttan har 

lett till att antalet bostadsanpassade hyreslägenheter minskat i 

Stockholm.   

Det som kvarstår är kritiken hos hyresgäster på Handelsvägen för att 

husets blandade boendemiljö försvinner när ordinarie lägenheter 

omvandlas till genomgångsbostäder för ungdomar. Husets unika 

tillgänglighet är verkligen en tillgång som behöver värnas. Personer 

med funktionsnedsättning har fortfarande inte så många bra 

boendealternativ i en integrerad boendemiljö. Eftersom frågan är 

stadsövergripande, kommer vi att föra den vidare till våra politiker i 

styrelsen för AB Stockholmshem.” 
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§ 9  

Bostadslösa EU-migranter – svar på skrivelse från (V), (S) 

 

Beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på skrivelsen 
 

 

Ärendet 

Nämnden hade efter skrivelse från (V), (S) uppdragit åt förvaltningen 

att besvara skrivelse om de EU-migranter som kommer till Stockholm 

och som oftast saknar både fast bostad och arbete.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 19 februari 2014. 

Dnr 1.1.-084/2014 
 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl.(M) och ledamoten Lena Kling 

(FP) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V) och ledamoten Jimmy 

Lindgren m.fl. (S) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 
Reservation 

Vice ordförande Rosa Lundmark (V) samt ledamöterna Jimmy 

Lindgren, Kristina Öberg och Hanna Jokio, alla (S) reserverade sig 

mot beslutet till förmån för det egna förslaget: 
 

”Förslag till beslut: 

1. Nämnden beslutar uppdra åt förvaltningen att aktivt verka för 

att staden ska 

- inrätta härbärge för EU-migranter i Enskede-Årsta-Vantör/Söderort 

- upplåta en campingplats, eller annan jämförbar plats, där EU-

migranter ges möjlighet att ställa upp husvagnar och där tillgång finns 

till el, vatten, toa och avlopp 

- att staden inte avhyser människor från tillfälliga bosättningar förrän 

värdig övernattning finns att erbjuda alla som behöver det, samt 
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- starta rådgivning om möjligheter till arbete i stadsdelsområdet, om 

möjligt i samarbete med arbetsförmedlingen, Bryggan Vantör samt 

med föreningslivet och kyrkorna i området. 

2. Dessutom vill vi framföra följande 

Vi upplever inte dagens möjligheter till stöd för bostadslösa EU-

migranter som tillräckligt. Arbetsmarknadsprojektet Crossroads och 

härbärget Vinternatt möter exempelvis inte de rumänska och romska 

migranternas behov. Det är främst tredjelandsmedborgarna som nås 

av den hjälpen.  

Inte heller kan Stockholm stad luta sig mot de insatser som ideella 

organisationer idag kan erbjuda. Till exempel har nu Frälsningsarmén 

beslutat sig för att starta eftermiddagsverksamhet – riktad till rumäner. 

Syftet är att försöka identifiera denna grupps särskilda behov eftersom 

Frälsningsarmén dagligen upplever att deras nuvarande verksamhet är 

otillräcklig. Det är ett viktigt socialt initiativ, i syfte att lära känna 

målgruppen, se vad som kan göras, vilka som kan få arbete, få till ett 

boende etc. 

Eftersom EU-migranternas problem inte heller löses genom att olika 

kommuner inom Stockholms län vräker dessa utsatta människor från 

deras tillfälliga bosättningar lär migranterna som vräktes från 

Högdalen också kunna vara tillbaka i vårt stadsdelsområde förr än vi 

anar. Faktum är att två mindre bosättningar redan finns i Årsta, bakom 

industritomterna på Älvkällevägen mot Årstafältet och i en 

skogsdunge vid Sköntorpsplan (uppgifter i Tidningen Årsta/Enskede). 

Att erbjuda hemresor hjälper inte heller, eftersom migranterna har det 

bättre i Sverige än i hemlandet. 

Stadens insatser för EU-migranterna måste tas fram i samverkan med 

de berörda, för att överhuvudtaget kunna fungera. Boendet är en 

nyckelfråga. Det är viktigt att de boendemöjligheter som tas fram – 

oavsett härbärge, campingplatser eller andra lösningar – anpassas till 

att migranterna ofta lever familjevis. Självfallet ska en rimlig avgift 

betalas för boendet.  

Vi föreslår därför, att förvaltningen ges uppdrag att verka i staden för 

de insatser som anges ovan.” 
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§ 10   

Program mot främlingsfientlighet och rasism i Enskede-
Årsta-Vantör – svar på skrivelse från (V), (S) 

Beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på skrivelsen. 
 

 

 

Ärendet 

Nämnden hade efter skrivelse från (V), (S) uppdragit åt förvaltningen 

att besvara skrivelse om att arbeta fram ett lokalt program mot nazism, 

rasism och främlingsfientlighet och som sedan presenteras på 

medborgarmöte, fritidsgårdar och öppna förskolor samt remitteras till 

föreningslivet.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 21 februari 2014.   

Dnr 1.1.-081/2014 

 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl.(M) och ledamoten Lena Kling 

(FP) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V) och ledamoten Jimmy 

Lindgren m.fl. (S) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 
Reservation 

Vice ordförande Rosa Lundmark (V) samt ledamöterna Jimmy 

Lindgren, Kristina Öberg och Hanna Jokio, alla (S) reserverade sig 

mot beslutet till förmån för det egna förslaget: 
 

”Förslag till beslut 

1. Nämnden bifaller skrivelsen 

2. Därutöver anföra följande 

Det är bra att förvaltningen ställer sig bakom förslaget om att 

nolltolerans mot nazism, rasism och främlingsfientlighet ska vara klart 

uttalad i alla verksamhetsområden och att kränkande uttalanden alltid 
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ska bemötas. Till skillnad från förvaltningen tycker vi dock att 

Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd kan och bör ta ledningen i en 

viktig fråga som denna. Vi behöver inte invänta liknande initiativ från 

staden centralt, utan har alla möjligheter att ta fram ett lokalt förankrat 

program. 

 

Det senaste årets misshandelsfall, trakasserier och skadegörelse med 

rasistisk och nazistisk bakgrund som delvis har berört vårt 

stadsdelsområde visar tydligt att egna initiativ fordras i 

stadsdelsområdet.  De insatser som förvaltningen redovisar är bra, 

men verkligheten visar tyvärr att vi behöver göra mera. Ett lokalt 

program kan samla och bredda insatserna och vara ett föredöme för 

övriga delar av staden.  Det blir också en viktig manifestation som 

visar att vi står eniga i hela stadsdelsområdet.” 
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§ 11   

Fyllnadsval till sociala delegationen efter ledamoten  
Magnus Dannqvist (S) 

 

 
Beslut 

1. Nämnden utser  Parvin Araghi (S) som ledamot till sociala 

delegationen efter ledamoten Magnus Dannqvist (S). 

 

2. Nämnden väljer  Parvin Araghi (S) till ny vice ordförande i sociala 

delegationen efter Magnus Dannqvist (S) 

 

3. Nämnden utser Jimmy Lindgren (S) till ersättare i sociala 

delegationen. 

 

4. Paragrafen justeras omedelbart.  

 

 
Ärendet 

Ledamoten Magnus Dannqvist (S) har lämnat en avsägelse gällande 

uppdrag som förtroendevald ledamot i Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsnämnd. Förvaltningen föreslår att nämnden utser en ny 

ledamot samt utser ny vice ordförande till sociala delegationen fram 

till 2014-12-31. 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 4 mars 2014. 

Dnr 1.1.-129/2014 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag med tillägg av 

namn enligt ovan. 
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§ 12   

Förordnande av ledamot att fatta ordförandebeslut 

Beslut 

1. Nämnden förordnar ledamöterna Erika Wing (M) och Åsa 

Öckerman (MP) rätten att fatta ordförandebeslut enligt lag med 

särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU), §§ 6, 27 och 43 2 

p och lag om vård av missbrukare i vissa fall (LVM) 13 § 

ankommer på nämndens ordförande om nämndens beslut inte kan 

avvaktas. 

 

2. Till ledamöterna Erika Wing (M) och Åsa Öckerman (MP) 

delegeras beslutanderätt avseende beslut enligt 9 § LVU, 14 § 2 st 

1 och 2 p LVU samt 31 § LVU, 32 § LVU samt enligt 45 § 2 p 

LVM  

 

3. Paragrafen justeras omedelbart.  

 

 
 

 

 

 

 

Ärendet 

Vid sidan om nämndens beslutanderätt i ärenden enligt LVU och 

LVM ger lagen en direkt angiven rätt för nämndens ordförande eller 

annan ledamot som nämnden förordnat, att fatta beslut i vissa ärenden 

enligt LVU och LVM där nämndens beslut måste fattas skyndsamt.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 26 februari 2014 

Dnr 1.1.-125/2014 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag med tillägg av 

namn enligt ovan. 
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§ 13    

Utseende av delgivningsmottagare 

Beslut 

Stadsdelsnämnden utser registratorer, nämndsekreterare och 

stadsdelsdirektör att såsom behöriga på nämndens vägnar mottaga 

delgivning vid stadsdelsförvaltningen. Beslutet gäller tills vidare. 

 

 
 

Ärendet 

I reglemente för stadsdelsnämnden anges att ”behörig att mottaga 

delgivning på nämndens vägnar är, förutom ordföranden och 

nämndens sekreterare, registratorerna vid kommunfullmäktiges och 

kommunstyrelsens kansli samt den som enligt särskilt beslut av 

nämnden är behörig därtill.”   Förvaltningen föreslår att nämnden 

förutom de i reglementet fastslagna delgivningsmottagarna utser 

förvaltningens registratorer och stadsdelsdirektören.                                                   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 3 mars 2014.  

Dnr 1.1.-130/2014 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14  

Ändrade riktlinjer för tobaks- och folkölstillsynen samt 
kontroll av receptfria läkemedel – svar till kommunstyrelsen  
  

Beslut 

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner och åberopar 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar till kommunstyrelsen. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
 

 

Ärendet  

Kommunfullmäktige i Stockholms stad har tidigare fastställt och vid 

tre tillfällen reviderat riktlinjerna för tobaks- och folkölstillsynen. 

Syftet med riktlinjerna är att säkerställa rättssäkerhet och 

likabehandling i staden när det gäller tillsyn om försäljning av tobak 

och folköl. Riktlinjerna har för yttrande remitterats till 

stadsdelsnämnden.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 31 januari 2014. 

Dnr 832-2013-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Fossilbränsleoberoende organisation 2030 - svar till 
kommunstyrelsen   

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsnämnd med anledning av ett förslag till hur Stockholms stad 

kan bli en fossilbränsleoberoende organisation år 2030. Förvaltningen 

är positiv till de förslag på åtgärder staden kan vidta för att kunna bli 

oberoende av fossila bränslen.   

  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 31 januari 2014. 

Dnr 859-2013-1.5.1. 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl.(M) och ledamoten Lena Kling 

(FP) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V) och ledamoten Jimmy 

Lindgren m.fl. (S) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 
Reservation 

Vice ordförande Rosa Lundmark (V) samt ledamöterna Jimmy 

Lindgren, Kristina Öberg och Hanna Jokio, alla (S) reserverade sig 

mot beslutet till förmån för det egna förslaget: 
 

”Förslag till beslut: 

1. Nämnden beslutar i huvudsak enligt förvaltningens förslag. 

2. Nämnden föreslår att staden ska initiera framtagande av data 

över ingående mängd växthusgaser i varor och tjänster. 

3. Därutöver framför vi följande 
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Mycket i tjänsteutlåtandet är bra. Speciellt vill vi lyfta fram 

förvaltningens synpunkter på att kommunstyrelsen använder ”kan” 

och ”skulle kunna” istället för ”ska”, som förvaltningen förespråkar. 

En lägre belastning för klimatet är den framträdande ambitionen i 

förslaget till en organisation 2030 som är oberoende av fossila 

bränslen. För att nå detta behöver staden klara och precisa krav och 

inte önskningar lagda med orden kan eller skulle kunna. 

 

Miljöbränslen innehåller koldioxid 

Att bli oberoende av fossila bränslen är tyvärr inte detsamma som att 

vara fri från utsläpp av växthusgaser. I texten använder man ordet 

”miljöbränsle”. Om med det avses biogas, etanol och biodiesel (som 

ofta har hög andel vanlig diesel) så alstrar dessa bränslen olyckliga 

utsläpp för klimatet. Tyvärr saknas en definition av vad som menas 

med miljöbränsle. Ovan nämnda bränsle ska man nog snarare beskriva 

som ”mindre belastande för klimatet”. Vätgas är idag det enda 

bränslet som kan föräras titeln miljöbränsle. 

 

Täten i klimatarbetet långt borta 

Visst är det en bra ambition att inta en ledande position när det gäller 

klimatarbetet. Dock förhåller vi oss skeptiska till att staden med 

nuvarande politiska ledning lyckas med detta. Fortfarande har de 

styrande till exempel stora problem med insamling av matavfall. Och 

på förvaltningen vid Slakthusplan finns fortfarande ingen insamling 

av avfall, fast det gått tre år sedan vi tagit upp frågan och 

förvaltningen utlovat att ordna det. 

 

Vilsen text om personresor 

Tjänsteresor görs med tåg om det är ett fullgott alternativ står det 

under rubriken ”Personresor”. Ordet fullgott öppnar för tolkningar och 

invändningar. 

Vid upphandling av till exempel hemtjänst kan staden ställa krav på 

miljövänliga transporter finns nämnt i texten. Följden av systemet 

med upphandlingar leder till att bolagen far både hit och dit med bilar. 

En rationell hemtjänst utan allt bilfarande får vi om den drivs helt i 

egen regi. Att tjänsteutlåtandet inte nämner detta visar att 

privatiseringen styr så starkt att det går före klimatsmart politik.  

 

Trämaterial får plus 

”Val av byggmaterial med låg klimatpåverkan där så är möjligt.” står 

under rubriken ”Byggentreprenader” Bra! På sidorna 23 och 24 i 

bilagan nämns att både betong och stål orsakar höga utsläpp av 
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växthusgaser. Trä förordar statsledningsledningskontoret, mellan 

raderna, i sitt bilagda tjänsteutlåtande. Vi vill också se att staden 

rekommenderar byggande av hus som helt producerar sin egen energi 

eller mer därtill. Verkningsgraden blir högre vid sådan produktion 

jämfört med till exempel fjärrvärme, som faktiskt förlorar avsevärd 

energi under transporten. 

 

Data över växthusgaser 

”Att analysera i vilken utsträckning fossila bränslen används för varor 

och tjänster … är i många fall omöjligt. … då det saknas klimatdata 

framtagna för enskilda varor och tjänster.” för stadsledningskontoret 

fram i sitt utlåtande. Ett bra och klarsynt konstaterande! Behovet av 

innehållsförteckningar över hur höga halter av växthusgaser som 

ligger i en produkt och tjänst kommer att växa framöver. Stockholm 

stad bör därför initiera start av ett arbete med att ta fram sådana data.” 

 
Särskilt uttalande  

 

Ledamöterna Åsa Öckerman (MP) och Sarah Johansson (MP): 

 

”Miljöpartiet har länge drivit kravet att Stockholms stad ska ta fram 

och implementera beräkningsmetoder för klimatpåverkan utanför 

stadens gränser i form av konsumtion och resor. Hittills har staden 

inte bedrivit något sådant arbete utan enbart räknat på de direkta 

utsläppen inom Stockholms geografiska gräns.  

I arbetet med en fossilberoende organisation måste staden snarast gå 

vidare med att kvantifiera utsläppen av växthusgaser vid produktion 

och transporter. Det måste tas fram uppgifter om de varor som staden 

upphandlar och kravspecifikationer för upphandling av varor som 

produceras utan fossil energi.  

När det gäller stadens direkta energianvändning är det angeläget att 

snarast avveckla koleldningen i Värtan för produktion av fjärrvärme, 

att avveckla koleldade värmepannor, endast köpa in fordon och 

varutransporter som drivs med förnybara drivmedel etc. Det behövs 

en central funktion under kommunstyrelsen för att driva och samordna 

klimatarbetet i Stockholm.” 
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§ 16   

Förslag till strategi för att motverka hemlöshet i 
Stockholms stad 2014-2019 – svar till kommunstyrelsen   

 
Beslut 

1. Förvaltningens tjänsteutlåtande lämnas som svar på remissen 

till kommunstyrelsen. 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 
 

Ärendet 

Stockholms stad har tagit fram en hemlöshetsstrategi som inriktning 

för det fortsatta arbetet med att motverka hemlöshet. 

Den föreslagna strategin fokuserar på hur socialtjänsten kan motverka 

hemlöshet och det förebyggandet arbetet är särskilt viktigt.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 3 februari 2014. 

Dnr 831-2013-1.5.1. 

 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl.(M) och ledamoten Lena Kling 

(FP) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V) och ledamoten Jimmy 

Lindgren m.fl. (S) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 

Ledamoten Åsa Öckerman (MP), m.fl. (MP) yrkade bifall till eget 

förslag till beslut.  

 
Reservationer 

Vice ordförande Rosa Lundmark (V) samt ledamöterna Jimmy 

Lindgren, Kristina Öberg och Hanna Jokio, alla (S) reserverade sig 

mot beslutet till förmån för det egna förslaget: 
 

”Förslag till beslut: 
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1. Nämnden beslutar att i huvudsak godkänna förslaget till strategi 

2. Dessutom vill vi framföra följande 

 

Stadens hemlöshetsstrategi är omfattande och det är positivt att en 

forskningsbaserad strategi för stadens hemlösa har utformats. 

Enskede-Årsta-Vantör har under en längre tid varit det 

stadsdelsområde som haft högst antal hemlösa i jämförelse med andra 

stadsdelsområden i Stockholm. För oss är det angeläget att ett 

strukturerat arbete mot hemlösheten tar fart. 

 

Däremot är det anmärkningsvärt att det saknas tydliga mål i strategin 

om att inga barn ska vräkas, där borde både stadsdelsnämnden och 

staden ha en nollvision. Att barn inte ska vräkas råder konsensus om 

inom samtliga partier i staden. Det är också olyckligt att 

hemlöshetsfrågan koncentreras till socialtjänstens insatser, då 

hemlöshet i allra högsta grad är en bostadspolitisk och en 

arbetsmarknadspolitisk fråga.  

 

Att frivilliga organisationer inte verkar ha involverats i framtagandet 

av strategin är förvånande. I en evidensbaserad strategi bör dessutom 

brukarnas erfarenheter ingå. Innan strategin beslutas bör den gå ut på 

remiss till frivilliga organisationer och även de hemlösa tillfrågas om 

synpunkter. I vårt stadsdelsområde är Convictus som driver Bryggan-

Vantör ett exempel på en verksamhet som kan bidra med värdefulla 

erfarenheter från hemlöshetsarbetet. 

 

Det är en brist att EU-migranter inte ingår i förslaget till strategi, men 

frågan är svår och behöver förmodligen utredas ytterligare. Vi föreslår 

därför att socialnämnden får i uppdrag att återkomma senare med ett 

tillägg om EU-migranter som en del av hemlöshetsstrategin.” 

 

Ledamöterna Åsa Öckerman (MP) och Sarah Johansson (MP) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget: 

 

”Förslag till beslut 

Stadsdelsnämnden beslutar att framföra följande som svar på 

remissen; 

1. Att strategin kompletteras med målet ”Inga barn ska vräkas” 

2. Att ärendet återremitteras för omarbetning och komplettering 

med kvantitativa delmål 

3. Att ärendet remitteras till relevanta brukarorganisationer för 

synpunkter som ska beaktas i strategin 
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4. I övrigt anförs följande 

Det har ganska länge funnits en konsensus bland alla partier i både 

riksdag och Stockholms kommunfullmäktige om att barn inte ska 

vräkas från sina hem. Detta är nu som bortblåst i förslaget till strategi 

för att motverka hemlösheten i Stockholms stad. Ingenting alls sägs 

om noll vräkningar av barnfamiljer, något det tidigare funnits en bred 

samsyn om att det är ett viktigt mål. Det finns inte ens något delmål 

eller övergripande mål om att färre barnfamiljer än idag ska vräkas 

från sina hem. I stället sätts delmål om att en barnkonsekvensanalys 

ska göras inför en avhysning (vräkning) av en barnfamilj, och att 

barnfamiljer som vräkts ska erbjudas en ”återbesökstid inom 5 dagar”. 

Detta är inga höga ambitioner. 

Genomgående i förslaget till strategi saknas kvantitativa mätbara 

delmål och övergripande mål. Ingenting sägs om hur mycket 

hemlösheten kan förväntas minska bland olika målgrupper, på kort 

eller på lång sikt.  

Det finns inget mål alls om att antalet vräkningar, eller ansökningar 

från Kronofogden om vräkningar, ska minska och följaktligen inte 

heller något om i vilken omfattning de skulle kunna minska. I stället 

står det diffust att stadens vräkningsförebyggande arbete ska 

”intensifieras”. 

I förslaget påpekas det starka sambandet mellan egenförsörjning och 

möjligheten att erhålla/behålla en bostad. Samtidigt finns endast ett 

vagt mål om att ”verka för att antalet hemlösa personer i 

sysselsättning ökar”. Det är en brist att strategin avgränsas till i 

huvudsak socialtjänstens insatser. Hemlöshet är i första hand en 

bostadspolitiskt fråga, och det skulle behövas ett större helhetsgrepp 

och ansats till en bredare strategi, där fler berörda parter (andra 

fackförvaltningar och bolag, Arbetsförmedlingen m fl) involverades. 

Inte ens när det gäller Bostad först är förslaget till strategi tydligt, trots 

de goda erfarenheter som hunnit göras i Stockholm. Huruvida 

”Trappan-modellen” eller ”Bostad först” är att föredra beskrivs som 

någonting som främst forskarna diskuterar. Det görs inget 

ställningstagande om att staden borde satsa mer på Bostad först. Trots 

att forskning entydigt visat att en fast bostad i själva verket ofta är en 

förutsättning för att en person ska kunna ta tag i eventuella andra 

problem som missbruk eller psykisk ohälsa.” 
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Särskilt uttalande 

 

Anders Hellström, m.fl. (M) och Lena Kling (FP): 

”En av de viktigare sakerna med barnets trygghet i centrum är också 

vikten av trygghet hemmavid. En viktig beståndsdel inom stadsdelen 

som bidrar till detta utgörs av våra vräkningsförebyggande insatser 

med ett främsta fokus riktat mot barnfamiljer. Denna mycket viktiga 

fråga har vi inom alliansen belyst i flera olika sammanhang. Sedan år 

2011 har vi därför också avsatt budgetmedel i syfte att upprätthålla 

och utveckla denna funktion inom vår stadsdel som en permanent 

funktion. Perspektivet har såväl långsiktiga ekonomiska fördelar men 

framför allt ett tydligt humant perspektiv för barn i behov en 

grundläggande trygghet. 

Enskede Årsta Vantör har väldigt positiva resultat av detta arbete med 

barnfamiljer och avhysningsärenden. Vi kan därför rekommendera 

fler stadsdelar att överväga någon form av permanent funktion med 

vräkningsförebyggande insatser för barnfamiljer i den ordinarie 

verksamheten.” 
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§ 17   

Nämndens frågor 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds beslut 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att besvara följande 

skrivelser och återkomma till nämnden. 

 

1. Skrivelse från Åsa Öckerman, Sarah Johansson, Love Edenborg 

och Daniel Pollak, alla (MP) angående giftfri förskola: 

”I de senaste uppföljningarna av Sveriges 16 miljömål är det ett enda 

som ser ut att kunna bli uppfyllt. De andra beräknas inte kunna 

uppnås. När det gäller målet om en giftfri miljö är det långt kvar.  

Inte minst Naturskyddsföreningen har länge varnat för skadliga 

kemikalier i vardagsmiljön, särskilt de cocktaileffekter som kan 

uppstå när många enskilda kemikalier tillsammans ger större effekt än 

de ger var och en för sig. 

 

Barn är särskilt känsliga för skadliga kemikalier, eftersom de växer 

och deras organ och funktioner inte är färdigutvecklade. De exponeras 

dessutom mer än vuxna eftersom de äter, dricker och andas mer i 

förhållande till sin kroppsvikt.  Undersökningar, exempelvis från 

Stockholms universitet, visar att miljöer där barn vistas mycket, som 

förskolan, har högre halter av vissa hormonstörande kemikalier än 

andra inomhusmiljöer. Sannolikt beror det på att många förskolor har 

en miljö med många saker som kan avge farliga kemikalier till 

omgivningen.  Många åtgärder kan enkelt och till låg kostnad minska 

mängden produkter som innehåller kemikalier inom förskolan. 

Exempelvis gamla leksaker, möbler och gammal elektronik kan 

innehålla kemikalier som nu är förbjudna. Här är det viktigt att 

personalen på förskolorna får en checklista för att gå igenom vad som 

finns i lokalerna och vad som måste bytas ut. Det är också viktigt att 

välja bort farliga ämnen i byggmaterial för att kunna uppnå en giftfri 

förskola. 

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutade i december 2013 att föreslå 

kommunfullmäktige att anta ett förslag till kemikalieplan, som har 

särskilt fokus på barn. Ett kemikaliecentrum ska inrättas på 

miljöförvaltningen. Dess roll kommer att vara att stödja förvaltningar 

och bolag, till exempel med att formulera och följa upp krav i 

upphandlingar .  

Stadsdelsnämnderna har kommit olika långt när det gäller arbetet för 

att förskolan ska vara fri från skadliga kemikalier. Ett bra exempel är 
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Skarpnäcks stadsdelsförvaltning, som haft en miljövetare på en 

projektanställning. Denna har inventerat samtliga förskolor i 

stadsdelsområdet med avseende på förekomsten av skadliga 

kemikalier, i syfte att kunna fasa ut material och inredning som kan 

vara skadlig. Detta är något som fler stadsdelsnämnder skulle kunna 

göra. 

 

Med anledning av ovanstående föreslår Miljöpartiet att 

stadsdelsnämnden beslutar: 

-  att tillsätta en tjänst, företrädesvis en miljövetare, med uppgift att 

inventera  förskolorna i Enskede-Årsta-Vantör 

-  att återkomma med åtgärdsförslag för att uppnå målet om en giftfri 

förskola” 

 

2. Skrivelse från Åsa Öckerman, Sarah Johansson, Love Edenborg 

och Daniel Pollak, alla (MP) angående gång- och 

cykelmöjligheter samt kollektivtrafikförsörjningen i 

Globen/Slakthusområdet: 

”Möjligheterna att ta sig med cykel, rullstol eller gående är 

begränsade om man vill röra sig i området. Redan idag märker man 

vid större evenemang att området inte har kapacitet för den mängden 

besökare som finns på plats. 

Vi i Miljöpartiet de Gröna får många frågor lokalt om detta. Det finns 

också synpunkter att det idag finns farliga trafikkonflikter mellan 

snabbcyklande och gående på vissa platser. 

När Stadsdelsnämndens ledamöter var inbjudna på studiebesök under 

byggtiden av nya Arenan, så framförde de flesta partier önskemål om 

en gångbro österut för att avlasta tunnelbanestationen Globen. 

 

Med anledning av ovanstående frågar vi: 

-  Vad finns för planer för att underlätta möjligheten att röra sig 

rullande eller gående i området? 

-  Finns det något planerat för en gångbro över Nynäsvägen? 

-  Hur ser planerna ut vad gäller gång- och cykeltrafik i och med 

nyplaneringen för Slakthusområdet ? 

-  Hur är planerna för att utöka spårbunden och annan kollektivtrafik 

till området?” 

 

Utöver dessa skrivelser ställer Åsa Öckerman frågan hur 

stadsdelsförvaltningen arbetar med hemlöshet nu jämfört med ett år 

tillbaka, varefter avdelningschef Gunilla Ekstrand redogör för arbetet.  
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§ 18   

Stadsdelsdirektörens information 

 

Stadsdelsdirektören Lena Lundström Stoltz informerar 

stadsdelsnämnden om: 

 

- samverkan med bland annat polisen i området Dalen 

 

- att nästa områdesmöte äger rum i Rågsveds fritidsgård onsdagen 

den 26 mars 

 

- att nämndens ordförande, vice ordföranden och 

stadsdelsdirektören tillsammans haft möte med revisorerna 

 

- att en ledardag hållits i Globen med bland annat kreativitet som 

tema 
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§ 19  Anmälningsärenden 

 

1. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser m.m. 

2. Tjänstemannabeslut   

3. Protokoll från Pensionärsrådet, 2014-03-14   

4. Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor, 2014-03-17   

5. Protokoll från Förvaltningsgruppen 2014-03-11   

6. Lokal krisberedskapsplan  

 

Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
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§ 20    

Upphandling av verksamhetsdrift av fritidsområde 1 och 2 – 
tilldelning   

 

 
Beslut 

 

 

1. Omsorgsborgen AB med organisationsnummer 556945-5537 

antas som entreprenör för verksamhetsdrift av fritidsområde 1 

och 2. 

 

2. Stadsdelsdirektören får i uppdrag att när tio dagar har gått från 

det att underrättelsen skickas till anbudsgivarna teckna 

kontrakt med entreprenören, för tiden från och med  

2014-06-01 till och med 2017-05-31 med möjlighet att begära 

förlängning 2+2 år längst till och med 2021-05-31 samt fatta 

erforderliga beslut i ärendet inför och under kontraktets löptid. 

 

3. Beslutet förklaras omedelbart justerat. 

 

 

 

 
Ärendet 

Annonsering av upphandlingen verksamhetsdrift av fritidsområde 1 

och 2 har genomförts enligt aktivitetsplanen. I upphandlingen inkom 

fem anbud. Förvaltningen bedömer att Omsorgsborgen AB har det 

bästa anbudet utifrån ställda krav och föreslår att Omsorgsborgen AB 

antas att driva fritidsområde 1 och 2. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 26 februari 2014. 

Dnr 2.2.2.-765/2013 
 

 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
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Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl.(M) och ledamoten Lena Kling 

(FP) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V) och ledamoten Jimmy 

Lindgren m.fl. (S) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 
Reservation 

Vice ordförande Rosa Lundmark (V) samt ledamöterna Jimmy 

Lindgren, Kristina Öberg och Hanna Jokio, alla (S) reserverade sig 

mot beslutet till förmån för det egna förslaget: 
 

”Förslag till beslut: 

1. Upphandlingen avbryts och fritidsområde 1 och 2 återgår till 

kommunal regi. 

2. Därutöver vill vi framföra följande. 

 

Vi anser att det bästa både för ungdomar och personal är att 

fritidsområde 1 och 2 återigen drivs av stadsdelsnämnden, när avtalet 

med nuvarande entreprenör löper ut. Alliansens konkurrensutsättning 

har prövats och verksamheten har inte blivit bättre. Istället för att 

fortsätta att lägga kostnader på upphandlingar vill vi lägga hela 

budgeten i verksamheten. Vi klargjorde att detta var vår inställning 

redan när förfrågningsunderlaget lades fram. 

 

Våra anställda ska inte behöva bilda bolag för att kunskap och 

kreativitet ska tas tillvara i verksamheten. En nystart av fritidsområde 

1 och 2 i egen regi skulle dels ta vara på personalens kunskap och 

engagemang och dels säkra anställningsvillkor enligt kollektivavtal, 

grundlagsskyddad meddelarfrihet och allmänhetens insyn genom 

offentlighetsprincipen. Ingen del av fritidsbudgeten skulle heller gå 

till vinstuttag, styrelsearvoden etc.” 
 

 


